
PARAISTEN KAUPUNKI 

VAMMAISNEUVOSTO 

Aika: torstai 30.3.2023 klo 12.00–12.55 

Paikka: Ohjaamo, kaupungintalo 

 
Läsnä:  Andersson Christian puheenjohtaja 
  Bäckström Nina  varapuheenjohtaja klo 12.00–12.28 § 11–16 
  Lehtilä Elina  jäsen 
  Lindblom Marianne jäsen 
  Lindman-Korpi Regina jäsen 
  Stolzmann Marianna jäsen 
 
  Knuts Åsa  sihteeri 
 
Ylimääräisenä: Sandberg Emilia  Marianna Stolzmannin ohjaaja 
   
Poissa:  Alstrand Ulla  jäsen 
  Henriksson Harold jäsen 
  Lagerroos Bo  jäsen 
  Nordström Mats jäsen 
   
 
  § 11 Kokouksen avaaminen 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 12.00. 
 

  § 12 Kokouksen laillisuus ja koolle kutsuminen 
 Puheenjohtaja totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
  § 13 Edellisen kokouksen pöytäkirjan tarkastaminen 
 Edellisen kokouksen pöytäkirja tarkastettiin. 
 
  § 14 Edustajan nimeäminen liikenneturvallisuustyöryhmään 
 Jäsen Marianna Stolzmann valittiin neuvoston edustajaksi. 
 
  § 15 Puheenjohtajan terveiset Varsinais-Suomen hyvinvointialueen ensimmäisestä 

vammaisneuvoston kokouksesta 
Neuvostoon on valittu jokaiselta paikkakunnalta yksi henkilö, ja kokouksessa käytiin läpi, mitä 
asioita neuvosto tulee käsittelemään. Tarkoitus on luoda yhteinen järjestelmä. Vuosittain 
pidetään neljä kokousta. Keskusteltiin invataksiongelmasta. Invataksia on vaikea saada 
erityisesti päiväsaikaan. Hyvinvointialueen vammaisneuvosto laatii asiasta kirjelmän Varhalle. 
Seuraava kokous pidetään toukokuun lopussa. 
 
 



  § 16 Esteettömyysasiat 
Korpo Center remontoidaan. Ulko-ovet koetaan raskaiksi ja hankaliksi, ja jäsen Ulla Alstrand on 
ollut asiasta yhteydessä kiinteistöpäällikkö Jim Karlssoniin. Tämä lupasi ottaa asian esille heidän 
seuraavassa kokouksessaan. Neuvosto keskusteli asiasta ja päätti vielä lähettää asiasta 
sähköpostin kiinteistöpäällikölle, jotta asia ei unohtuisi. Puheenjohtaja ehdotti raskaiksi 
koettuihin oviin automaattista ovenaukaisumekanismia. Rakennukseen rakennetaan nyt myös 
inva-wc. 
 
Råttiksessa oli järjestetty juhlat. Lunta oli satanut paljon, ja lumihuolto oli ollut ala-arvoista, 
koska pyörätuolilla liikkuminen rakennuksen ulkopuolella oli ollut täysin mahdotonta. Neuvosto 
haluaa tällä painottaa, että kaikissa paikoissa, joissa järjestetään jonkinlaisia tilaisuuksia, 
sisäänkäyntien tulee aina olla kaikkien saavutettavissa. Yrittäjään on oltu yhteydessä. 
 
Kauppiaskadulla vanhassa liikekiinteistössä sijaitsevaan Ateljee & Kangas -liikkeeseen on vaikea 
päästä, ainakin jos käyttää pyörätuolia. Sekä oven ulko- että sisäpuolella on porrasaskelmat. 
Liikkeenharjoittaja on ratkaissut ongelman tulemalla kadulle palvelemaan asiakkaita, jotka eivät 
pääse sisälle kiinteistöön. 
 
Eräs jäsen ehdotti, että kävisimme jälleen läpi listan, johon olemme vuosien mittaan koonneet 
tietoja siitä, mitkä esteettömyyskohteet on korjattu ja mitä ei. Sihteeri lupasi tarkastaa listan ja 
täydentää sitä niin, että se on ajan tasalla seuraavaan kokoukseen mennessä. 
 

  § 17 Muut asiat 
16.2. järjestettiin vaikuttamistoimielinten tapaaminen. Tapaamiseen kutsuttiin 
nuorisovaltuuston, vanhusneuvoston ja vammaisneuvoston puheenjohtajat ja 
varapuheenjohtajat sekä sihteerit. Kaupungin johdosta tapaamiseen osallistuivat 
elinvoimapäällikkö, hallintopäällikkö ja hyvinvointiasioiden hankekoordinaattori. Keskustelua 
käytiin muun muassa siitä, miten prosesseja tulee miettiä uusiksi, jotta 
neuvostot/nuorisovaltuusto voivat olla mukana vaikuttamassa prosesseihin jo varhaisessa 
vaiheessa, eikä niin kuin tilanne tällä hetkellä useimmiten on, eli että 
neuvostoihin/nuorisovaltuustoon ei oteta lainkaan yhteyttä tai ne saavat päätökset tiedoksi 
vasta sen jälkeen, kun ne on jo tehty. Myös neuvostojen/nuorisovaltuuston näkyvyyttä tulee 
parantaa. Yksi askel tähän suuntaan on neuvostojen toimintasuunnitelmien ja 
toimintakertomusten tiedoksi antaminen kaupunginhallituksessa. 

 
  § 18 Seuraava kokous  

Seuraava kokous suunnitellaan pidettävän 1.6.2023. 

 

 

Parainen 30.3.2023 

 

________________________   _________________________ 

 Christian Andersson    Åsa Knuts 
 puheenjohtaja     sihteeri 


